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§ 11.  Remiss av motion av Clara Lindblom (V) om behovet av 
långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 
kompetensförsörjningsbehovet 

Dnr 1.6-122/2020 

Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner äldreförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen och överlämnar 

det till kommunstyrelsen 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart  

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-12 

 

Kommunstyrelsen har begärt ett yttrande från äldrenämnden 

gällande motion av Clara Lindblom (V) om behovet av 

långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 

kompetensförsörjningsbehovet.  

 

Motionären skriver att vänsterpartiet gärna skulle se en bred 

överenskommelse i fullmäktige om fortsatta avsättningar för att 

täcka resten av mandatperiodens behov, då de tror att 

långsiktighet i denna fråga är av stor vikt för att klara 

kompetensförsörjningen och skulle uppskattas av våra 

medarbetare. På sikt ser de behov av en permanent avsättning. I 

motionen föreslås att kommunfullmäktige ska ge 

kommunstyrelsen i uppdrag att i dialog med de fackliga 

organisationerna, analysera och komma med förslag till hur 

stadens fortsatta behov av långsiktiga 

kompetensutvecklingsmedel kan tillgodoses genom inrättandet 

av en permanent kompetensutvecklingsfond. 

 

Äldreförvaltningen konstaterar att behovet av att behålla 

medarbetare i äldreomsorgen och rekrytera nya medarbetare 

kommer att öka under många år framåt. Enligt 

äldreförvaltningens uppfattning är det positivt att det finns 

möjlighet att ansöka om kompetensutvecklingsmedel för vissa 

särskilda utbildningssatsningar när sådana behov 

uppmärksammas.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Ledamoten Lisa Ahlstrand m.fl. (S) och ledamoten Robert 

Mjörnberg m. fl. (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

Reservation 

Ledamoten Lisa Ahlstrand (S) och ledamoten Robert Mjörnberg 

(V)  reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt egna 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

1. Äldrenämnden tillstyrker motionen om behovet av 

långsiktiga medel för kompetensutveckling kopplat till 

kompetensförsörjningsbehovet 

 

2. Därutöver utöver anföra följande: 

 

Behoven av kontinuerliga kompetensutvecklingsinsatser i 

stadens verksamheter är och kommer att fortsätta att vara 

mycket stora oavsett vilken politisk majoritet som styr, både för 

att tillgodose stockholmarnas behov och för att staden ska 

uppfattas som en bra arbetsgivare. Det är därför såväl bra som 

nödvändigt att återstående medel i den 

kompetensutvecklingsfond om 200 mnkr som vår tidigare 

rödgrönrosa majoritet initierade fortsätter att användas även av 

den nya majoriteten. Sannolikheten är dock stor för att det 

behövs nya avsättningar, då vi vet att behoven är stora inte 

minst inom stadsdelsnämndernas välfärdsverksamheter. Detta 

framhåller också äldreförvaltningen som skriver: Förvaltningen 

anser att när det framkommer behov av specifika 

utbildningssatsningar bör det finnas möjlighet att ansöka om 

särskilda kompetensutvecklingsmedel. 

  

Syftet med motionen är därför att staden utifrån breda analyser 

av gjorda erfarenheter från föregående mandatperiod samt 

utfallet av senare beviljade kompetensutvecklingsmedel ta fram 

förslag till en långsiktig kompetensutvecklingssatsning. Även 

möjligheten att tillgodose kompetensutvecklingsbehovet hos 

yrkesgrupper som inte har kunnat ta del av 

kompetensutvecklingsmedlen bör kartläggas för att få en 

fullständig bild. Vidare är det viktigt att även beakta andra 

aspekter, exempelvis former för utbildningsinsatser och 
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förutsättningar för verksamheterna att i praktiken kunna ta del 

av kompetensutvecklingsmedlen. 

 

I framtagandet av ett kunskapsunderlag som ytterst syftar till 

inrättandet av en permanent kompetensutvecklingsfond är 

dialog med de fackliga organisationerna en framgångsfaktor. En 

bred samsyn över partigränserna säkrar långsiktigheten för en 

strukturell reform och, är vi tämligen säkra på, skulle uppskattas 

av stadens medarbetare. Med en fast struktur och finansiering 

skulle kompetensutvecklingsinsatserna kunna planeras mer 

långsiktigt än i dag, vilket inte minst är viktigt för att tillgodose 

nuvarande och framtida behov inom äldreomsorgen, förskolan 

och LSS-verksamheterna men även för andra akademikeryrken 

inom staden. 

  



 

 

 

Äldreförvaltningen Sammanträdesprotokoll 

Sida 20 (36) 2020-04-21 

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

§ 12.  Remiss av Motion av Clara Lindblom och Robert 
Mjörnberg (båda V) om lokalvård i egen regi - något alla 
kan vinna på 

Dnr 1.6-125/2020 

Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen och lämnar över det till kommunstyrelsen. 

 

Ärendet 

Äldreförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2020-03-27 

 

Clara Lindblom och Robert Mjörnberg (båda V) föreslår i en 

motion till kommunfullmäktige att kommunstyrelsen ska få i 

uppdrag att tillsammans med de fackliga organisationerna och 

stadens nämnder och styrelser utreda de ekonomiska och 

organisatoriska förutsättningarna för att ta över lokalvården i 

egen regi.  

 

Stadens ansvar är att se till att stockholmarna får mesta möjliga 

service och nytta för sina skattepengar. För äldreförvaltningen 

är det mest kostnadseffektivt att använda upphandlad lokalvård 

för daglig städning vid Stockholms trygghetsjour. Dock 

konstaterar förvaltningen att det finns verksamheter i staden 

som utför lokalvård i egen regi.  Förvaltningens uppfattning är 

att staden genom dess nämnder löpande följer upp de 

ekonomiska och organisatoriska förutsättningarna och som 

ligger till grund för om lokalvården ska upphandlas eller inte 

när avtal löper ut. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Erik Slottner (KD) föreslog att nämnden skulle 

besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Robert Mjörnberg m. fl. (V) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

detta. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Erik Slottner (KD) ställde de två förslagen mot 

varandra och fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag. 

 


